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AKADEMICKÝ SENÁT 
FAKULTY HUMANITNÍCH STUDIÍ 

___________________________________________________________________________ 

 

Zápis č. 11/2019 (159) 
z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty humanitních studií  

konaného dne 11. 12. 2019 
 
Přítomni: Mgr. Lenka Drábková, Ph.D.; Mgr. et Mgr. Viktor Pacholík, Ph.D. PhDr. Helena 
Skarupská, Ph.D.; Mgr. Roman Trušník, doc. PaedDr. Adriana Wiegerová, PhD.; Mgr. Beáta 
Deutscherová, MBA; Jan Klokočka; Adéla Langerová; Bc. Anita Machová 
 
Stálí účastníci zasedání: Ing. Adam Cejpek; Mgr. Ilona Kočvarová, Ph.D.; Mgr. Libor Marek, 
Ph.D.; PhDr. Hana Navrátilová, Ph.D.; Mgr. Renata Šilhánová, Ph.D. 
 
Omluveni: Mgr. Karla Hrbáčková, Ph.D.; PhDr. Mgr. Petr Snopek, PhD. MBA 
 
Předběžný program: 

1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 10/2019 (158). 
2. Stav plnění usnesení AS FHS. 
3. Projednání programu zasedání. 
4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 
5. Projednání dokumentu Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 

činnosti FHS UTB ve Zlíně pro rok 2020. 
6. Projednání dokumentu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 

akademický rok 2020/2021 pro doktorský studijní program Pedagogika. 
7. Zprávy z AS UTB. 
8. Různé. 

 
Zasedání zahájila a řídila předsedkyně AS FHS dr. Helena Skarupská.  
Konstatovala účast 9 členů AS FHS. Senát byl usnášeníschopný. 
 
Ad 1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 10/2019 (158). 
Zápis z řádného zasedání č. 10/2019 (158) byl zaslán členům AS FHS a stálým účastníkům 
k připomínkování, po zapracování připomínek byl zápis zveřejněn na internetové stránce FHS. 
Vzhledem k tomu, že k zápisu nebyly na zasedání další připomínky členů AS FHS, navrhla 
předsedkyně AS FHS usnesení. 
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K hlasování přítomno 9 členů AS FHS. 

Návrh usnesení AS FHS č. 159/01 
AS FHS schválil zápis z řádného zasedání č. 10/2019 (158) ve znění zveřejněném ve veřejné 
části internetových stránek FHS UTB ve Zlíně. 
 
Hlasování 
Pro: 9 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
 
Usnesení AS FHS č. 158/01 
AS FHS schválil zápis z řádného zasedání č. 10/2019 (158) ve znění zveřejněném ve veřejné 
části internetových stránek FHS UTB ve Zlíně. 
 
Ad 2. Stav plnění usnesení AS FHS. 
Na zasedání č. 10/2019 (158) nebyla přijata usnesení vyžadující kontrolu plnění. 
 
Ad 3. Projednání programu zasedání. 
Pozvánku na řádné zasedání AS FHS obdrželi členové AS FHS a stálí účastníci zasedání 
elektronicky dne 4. 12. 2019.  
Protože nikdo z účastníků zasedání nepožadoval doplnění předběžného programu, navrhla 
předsedkyně usnesení AS FHS č. 159/02. 
 
K hlasování přítomno 9 členů AS FHS. 

Návrh usnesení AS FHS č. 159/02 
AS FHS schválil program zasedání č. 11/2019 (159): 

1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 10/2019 (158). 
2. Stav plnění usnesení AS FHS. 
3. Projednání programu zasedání. 
4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 
5. Projednání dokumentu Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 

činnosti FHS UTB ve Zlíně pro rok 2020. 
6. Projednání dokumentu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 

akademický rok 2020/2021 pro doktorský studijní program Pedagogika. 
7. Harmonogram zasedání AS FHS pro první polovinu roku 2020. 
8. Zprávy z AS UTB. 
9. Různé. 

 
Hlasování 
Pro: 9 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
 
Usnesení AS FHS č. 159/02 
AS FHS schválil program zasedání č. 11/2019 (159): 
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1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 10/2019 (158). 
2. Stav plnění usnesení AS FHS. 
3. Projednání programu zasedání. 
4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 
5. Projednání dokumentu Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 

činnosti FHS UTB ve Zlíně pro rok 2020. 
6. Projednání dokumentu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 

akademický rok 2020/2021 pro doktorský studijní program Pedagogika. 
7. Harmonogram zasedání AS FHS pro první polovinu roku 2020. 
8. Zprávy z AS UTB. 
9. Různé. 

 
Ad 4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 
Děkan dr. Marek 
Informace z KR (viz zápis z KR UTB - struktura - kolegium rektora). 
Informace z KD (viz zápis z KD FHS - struktura - kolegium děkana). 
Děkanům byla předložena Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020. 
Je snaha sjednotit evidenci pracovní doby na UTB. 
Pracuje se na dlouhodobém záměru UTB pro roky 2021+. Nová koncepce by měla být odlišná. 
Koncepci se věnuje na rektorátu Oddělení strategického rozvoje II. 
Proběhla analýza a prezentace výsledků hodnocení UTB stran zaměstnanců. Zapojilo se 600 
respondentů. 
Je třeba komunikovat výhradně prostřednictvím univerzitního e-mailu. 
Od posledního zasedání AS FHS jsme získali akreditaci na realizaci SP Anglický jazyk pro 
manažerskou praxi a Německý jazyk pro manažerskou praxi na 10 let. Čeká se ještě na 
vyjádření z NAÚ na SP Předškolní pedagogika a Učitelství pro první stupeň základní školy. 
O SP Zdravotně sociální péče a Andragogika budeme nadále usilovat. 
Proběhlo zasedání RVH UTB v souvislosti s obhajobami sebehodnotících zpráv za vybrané SP: 
Zdravotně sociální péče a Sociální pedagogika. 
FHS se chystá vydat nový bulletin. Zatím je v jednání podoba i název. 
 
Za dr. Snopka 
V rámci hodnocení kvality výuky přibude anketa hodnocení praxí diferencovaná po oborech. 
Chystá se organizace a evidence praxí přes IS STAG. V současné době se řeší technická stárnka 
s vývojáři IS STAG v Plzni. 
 
Tajemník Ing. Cejpek 
Finalizuje se vyrovnávání dílčích projektů. 
Od 1. 1. 2020 budou spuštěny 3 projekty v rámci OP VVV, pracuje se na ekonomickém 
i personálním zajištění projektů. 
Ing. Cejpek poděkoval všem za spolupráci v roce 2019. 
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Proděkanka dr. Navrátilová 
Dr. Navrátilová informovala, že od 16. 12 do 12. 1. bude probíhat hodnocení kvality výuky 
v ZS 2019/20 studenty prostřednictvím IS/STAG, nová je položka týkající se hodnocení 
zkoušení ve vztahu k požadavkům v sylabu předmětu. 
8. 1. 2020 zasedá Rada studijních programů FHS. 
Řeší se množství potřebných úprav v IS/STAG týkajících se zadávání a pokladu VŠKP 
a specifik rigorózní práce. 
Seznámila členy AS FHS s prezentovanými náměty MŠMT a NAÚ k uvažovaným úpravám 
metodiky akreditačního řízení. 
 
Proděkanka dr. Kočvarová 
Dr. Kočvarová vyjmenovala aktuálně řešené záležitosti spadající pod její referát. 
Dne 18. 12. 2019 proběhne jednání univerzitních komisí IGA a IP, kde se rozhodne 
o podpořených projektech. Jednání bylo přesunuto z původního termínu 6. 12. 2019.  
Objem požadovaných finančních prostředků v projektech IP je zhruba o milion vyšší, než jsou 
alokované prostředky, nebude tedy možné podpořit všechny projekty, jakkoli jich je výrazně 
méně, než v loňském roce. Navíc, projekty zaměřené na nákup vybavení pro potřeby výuky 
nejsou prioritou. Obecně je třeba počítat s poklesem financí na vědu a výzkum, a to v kontextu 
implementace Metodiky 17+ a dosud známých výsledků hodnocení (Modul 1 a Modul 2). 
Dne 4. 12. proběhlo jednání Knihovní a ediční rady, která se vyjádřila k edičnímu plánu FHS 
na rok 2020, tento dokument byl schválen s úpravami, finální verze bude schválena v březnu 
2020. 
Dále informovala o nutnosti zapsat výstupy umělecké činnosti do RUVu a vyzvala všechny, 
kterých se toto týká, aby co nejdříve informovali Ing. Vráželovou. 
Poděkovala všem kolegům za spolupráci a popřála pohodové svátky. 
 
Proděkanka dr. Šilhánová 
Dr. Šilhánová informovala, že bylo vyhlášeno nové interní výběrové řízení „Podpora 
mezinárodní spolupráce“ – deadline již 15. ledna. Odkaz na webovou stránku s příslušnými 
informacemi: https://www.utb.cz/univerzita/mezinarodni-vztahy/podpora-mezinarodni-
spoluprace/ 
V souvislosti se zvyšujícím se počtem studentů ze zahraničí, kteří mají zájem o exchange 
studium na UTB se zahájením studia v LS příslušného a pokračováním v ZS následujícího AR 
byl podán návrh na posunutí termínu pro překlápění předmětů v AJ z března/dubna na 
listopad/prosinec (předcházející LS, do kterého se budou studenti hlásit). Bude řešeno na poradě 
proděkanů. 
V lednu proběhne výběrové řízení na mobility pedagogů – akademických pracovníků. 
Výsledky výběrového řízení budou zveřejněny na konci ledna. 
Na přelomu ledna a února 2020 proběhne výběrové řízení na studentské mobility (studium, 
pracovní stáže). 
Probíhá celouniverzitní fotosoutěž studentů z jejich pobytu v zahraničí. Deadline je 16. 12. 
2019. Z fotografií bude realizována výstava na U13. 
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Ad 5. Projednání dokumentu Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 
činnosti FHS UTB ve Zlíně pro rok 2020. 
Dokument byl AS FHS předložen na zasedání č. 158. AS FHS přikázal dokument LK, která 
zasedla dne 27. 11. 2019. Předsedkyně AS FHS požádala předsedu LK AS FHS o sdělení závěrů 
a doporučení LK. LK doporučila dokument schválit po zapracování připomínek, což bylo 
učiněno. 
 
K hlasování přítomno 9 členů AS FHS. 

Návrh usnesení AS FHS č. 159/03 
AS FHS se kladně vyjadřuje k Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 
činnosti FHS UTB ve Zlíně pro rok 2020 ve verzi pro zasedání AS FHS 11. 12. 2019. 

Hlasování 
Pro: 9 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 
 
Usnesení AS FHS č. 159/03 
AS FHS se kladně vyjadřuje k Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 
činnosti FHS UTB ve Zlíně pro rok 2020 ve verzi pro zasedání AS FHS 11. 12. 2019. 
  

Ad 6. Projednání směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro AR 2020/2021 
pro doktorský studijní program Pedagogika. 
AS FHS obdržel dne 4. 12. 2019 směrnici k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro AR 
2020/2021 pro doktorský studijní program Pedagogika. Předsedkyně AS FHS požádala 
předkladatele, děkana FHS, o představení materiálu. AS FHS přikázal dokument LK, 
předsedkyně AS FHS požádala předsedu LK AS FHS o svolání komise. Komise bude svolána 
na 8. 1. 2020 v 11:30, připomínky zaslat předsedovi do 5. 1. 2020 včetně. 
 
Doc. Wiegerová vznesla dotaz k bodu 6. Projednání směrnice k veřejně vyhlášenému 
přijímacímu řízení pro AR 2020/2021 pro doktorský studijní program Pedagogika. 
Dle doc. Wiegerové termíny způsobují komplikace v posuzování projektů ze strany komise. 
Komise má příliš krátký čas, přesně 2 dny, na vypracování posudků. Termíny zvyšují nároky 
na práci členů komise. V komisi jsou i externí členové. Je to odborná činnost a je potřeba mít 
dostatek času. 
Ing. Cejpek upozorňuje, že nejde o finance pro fakultu, ale jde o finance (stipendia) pro 
doktorandy. Kdyby přijímací řízení bylo 3. a 4. 7. 2020, tak by v září doktorandům nebylo 
možné vyplatit stipendium. Pokud chce fakulta vyplácet stipendium doktorandům již v září, tak 
musí být zapsaní v IS STAG k 30. 6. 2020. Finance, které fakulta na doktorandy obdrží, v plné 
míře doktorandům vyplácí. 
 
Ad 7. Harmonogram zasedání AS FHS pro první polovinu roku 2020. 
Předsedkyně AS FHS navrhla termíny zasedání AS FHS pro první polovinu roku 2020. 
Zasedacím dnem bud opět středa od 13:00. Termíny zasedání jsou navrženy po dohodě 
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s děkanem FHS tak, aby se zajistila maximální účast jak členů senátu, tak i stálých účastníků. 
Termíny vycházejí z předjednaného konceptu zasedání ze dne 3. 7.2019. 
Jedná se o tato data: 22. 1.; 19. 2.; 18. 3.; 15. 4.; 13. 5.; 10. 6. 
 
K hlasování přítomno 9 členů AS FHS. 

Návrh usnesení AS FHS č. 159/04 
AS FHS schvaluje data zasedání na první polovinu roku 2020 - 22. 1.; 19. 2.; 18. 3.; 15. 4.; 13. 
5.; 10. 6. 
 
Hlasování 
Pro: 8 
Proti: 0 
Zdržel se: 1 
 
Usnesení AS FHS č. 159/04 
AS FHS schvaluje data zasedání na první polovinu roku 2020 - 22. 1.; 19. 2.; 18. 3.; 15. 4.; 13. 
5.; 10. 6. 
 
 
Ad 8 Zprávy z AS UTB. 
Dr. Pacholík informoval o zasedání senátu UTB: 
Rektor informoval o změně ředitele kolejí a menz. Současný ředitel odchází na vlastní žádost, 
nástupce bude v dohledné době představen. 
Prorektorka Knápková upozornila na přesun Centra pro studenty se SVP, které nově sídlí 
v  budově U18 vedle Studijního oddělení. Zmínila také připravované setkání vedení UTB se 
zaměstnanci (předpokládaný termín 7. 2. 2020, pozvánka bude rozeslána). 
Prorektor Beníček informoval o vydání směrnice Standardy studijních programů na UTB 
a  pravidel pro zadávání závěrečných prací. 
Kvestor představil Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2020. Popsal východiska pravidel 
i  mechanismus přidělování finančních prostředků na jednotlivé součásti UTB. V následující 
diskuzi, která pokračovala také na dalších dvou zasedáních Ekonomické komise AS UTB 
vyplynuly 4 hlavní okruhy, ve kterých zástupci fakult spatřují určité problémy: 
1. Způsob financování rekonstrukce/stavby budovy U1. 
2. Snížení koeficientu na studenta kombinované formy studia z původní hodnoty 1,0 na hodnotu 
0,8. 
3. Způsob financování výzkumných center v rámci DKRVO. 
4. Odvody z výnosů, především váhy jednotlivých kategorií. 
Z opakovaných diskuzí vyplynul závěr, který předpokládá provedení úprav Pravidel rozpočtu 
UTB pro rok 2020 a následné projednávání upraveného dokumentu v EK AS UTB. 
 
Senát se věnoval, v různém, problematice financování VŠ a mzdám na VŠ dle jednání RVŠ 
a Fóra předsedů AS VŠ. Obě reprezentace doporučují zvýšení tarifů mezd na VŠ tak, aby byly 
konkurenceschopné. 
Dr. Drábková informovala o podzimním sněmu RVŠ  - viz zápis, který je přílohou. 
 
Ad 9 Různé. 
Předsedkyně AS FHS vyzvala členy AS FHS k zasílání návrhů na úpravu Jednacího řádu AS 
FHS do 15. 1. 2020. 
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Doc. Wiegerová na základě výzvy kolegů ze dvou pracovišť požádala, aby se někteří proděkani 
fakulty zdrželi osobních komentářů a vyjadřovali se k práci akademických pracovníků slušně, 
bez invektiv. Proděkan je představitelem vedení fakulty. 
Předsedkyně AS FHS poděkovala ÚŠP za přání k Vánocům a novému roku. 
Děkan poděkoval za činnost AS FHS a popřál krásné Vánoce. 
Předsedkyně AS FHS popřála krásné Vánoce. 
 
Termín příštího zasedání AS FHS  
K hlasování přítomno 9 členů AS FHS. 

Návrh usnesení AS FHS č. 159/05 
AS FHS schválil termín příštího řádného zasedání AS FHS na 22. 1. 2020, v 13:00 hodin 
a předběžný program příštího zasedání: 

1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 11/2019 (159). 
2. Stav plnění usnesení AS FHS. 
3. Projednání programu zasedání. 
4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 
5. Projednání dokumentu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 

akademický rok 2020/2021 pro doktorský studijní program Pedagogika. 
6. Projednání dokumentu Zpráva o činnosti AS FHS za rok 2019. 
7. Zahájení diskuse k úpravě Jednacího řádu AS FHS. 
8. Zprávy z AS UTB. 
9. Různé. 

 
Hlasování 
Pro: 8 
Proti: 0 
Zdržel se: 1 
 
Usnesení AS FHS č. 159/05 
AS FHS schválil termín příštího řádného zasedání AS FHS na 22. 1. 2020, v 13:00 hodin 
a předběžný program příštího zasedání: 

1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 11/2019 (159). 
2. Stav plnění usnesení AS FHS. 
3. Projednání programu zasedání. 
4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 
5. Projednání dokumentu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 

akademický rok 2020/2021 pro doktorský studijní program Pedagogika. 
6. Projednání dokumentu \zpráva o činnosti AS FHS za rok 2019. 
7. Zahájení diskuse k úpravě Jednacího řádu AS FHS. 
8. Zprávy z AS UTB. 
9. Různé. 
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Příští řádné zasedání AS FHS proběhne ve středu dne 22. 1. 2020 v 13:00  

v místnosti U18/606. 

 
 
 
Konec zasedání: 14:50 
 
Ve Zlíně dne 11. 12. 2019 
Zapsala: Bc. Ivana Garguláková 
 

PhDr. Helena Skarupská, Ph.D. 
předsedkyně AS FHS UTB ve Zlíně 
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Informace o zasedání  
Sněmu Rady vysokých škol 

dne 21. listopadu 2019 a hlavní přijatá usnesení 
 

 

 

1. Zprávy z Předsednictva Rady VŠ 

Prof. Pospíšil sdělil, že v členské sekci webu Rady VŠ je zveřejněný materiál, který informuje o účasti 
členů užšího Předsednictva Rady VŠ a členů Předsednictva Rady VŠ na jednáních, které se uskutečnily 
v době od říjnového zasedání Předsednictva Rady VŠ a jež informuje o jednáních budoucích 
a o připomínkách Rady VŠ k materiálům zaslaným MŠMT, NAÚ a TAČR. 

Usnesení: 

Sněm Rady VŠ bere na vědomí zprávy z Předsednictva Rady VŠ.  

2. Zprávy ze Studentské komory Rady VŠ   

Předseda SK RVŠ Giancarlo Lamberti formou prezentace seznámil Sněm s aktivitami komory. Zvláště 
se věnoval oslavám 17. listopadu, průběhu Týdne studentstva a udílení Ceny Jana Opletala. Dále 
informoval o Šetření Eurostudent 7, o jednání k novele zákona o VŠ, o účasti na zasedání Fóra předsedů 
akademických senátů a o Kulatých stolech. Dále informoval o návštěvě delegace studentů V4+ v Praze. 

V závěru svého vystoupení informoval o otevřeném dopisu premiérovi ČR týkajícím se okolností 
v Hongkongu.  

Usnesení: 

Sněm Rady VŠ bere na vědomí Zprávy ze Studentské komory Rady VŠ. 

Sněm Rady VŠ podporuje postoj SK RVŠ k problematice událostí v Hongkongu. 

„Předsednictvo SK RVŠ se ztotožňuje se zněním otevřeného dopisu premiérovi ČR ze dne 20. 11. 
2019, který vyzývá premiéra ČR k odpovědnému zvážení situace a podniknutí kroků vedoucích 
k odsouzení reakce ze strany Čínské lidové republiky a k prosazování stejných hodnot, za které bojovali 

naši předchůdci a o které právě teď usilují studenti Hongkongu. Tento souhlas bude vyjádřen 
podpisem předsedy SK RVŠ pod tímto dokumentem“. 

Sněm Rady VŠ dále doporučuje Studentské komoře Rady VŠ obrátit se ve věci podpory studentů 
v Hongkongu i na nejvyšší zákonodárné orgány ČR.  

3. Vystoupení hostů 

Předseda České konference rektorů prof. Sklenička poděkoval za pozvání. Velmi kladně hodnotil 
spolupráci mezi Radou VŠ a Českou konferencí rektorů.  Konstatoval, že společně je možné dosáhnout 
více při projednávání témat, která obě reprezentace řeší ve vztahu k MŠMT. V závěru svého vystoupení 
podpořil aktivitu SK RVŠ v souvislosti s aktuální situací v Hongkongu. 

Náměstek ministra školství mládeže a tělovýchovy pro řízení sekce vysokého školství, vědy a výzkumu 
PhDr. Doleček se věnoval problematice novely zákona o VŠ, přípravě hodnocení v rámci Metodiky 

2017+, přípravě Strategického záměru 2021+ a Rozpočtu 2020, včetně dělení prostředků na DKRVO mezi 
jednotlivé vysoké školy. V následné diskusi reagoval na dotazy z pléna. 

Dále vystoupila předsedkyně Asociace knihoven vysokých škol ČR PhDr. Landová, která sdělila, že se 
ve dnech 23.-24. 10. 2019 konala na VUT v Brně konference Bibliotheca academica 2019 a informovala 

o tom, že dne 4. 12. se uskuteční setkání ředitelů knihoven VŠ. 

Prof. Skládanka poděkoval všem hostům za podnětná vystoupení. 

Dále vystoupila jako host vedoucí Oddělení koncepce a přípravy výzev PO1 + PO2 Ing. Sylvie 

Samková,  která informovala formou prezentace o přípravě nového Operačního programu Jan Ámos 
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Komenský (OP JAK). Upřesnila cíl OP JAK, Filozofii nastavení intervencí programu, dále představila 
strukturu programu dle prioritních os – výzkum a vývoj, vzdělávání a technická pomoc. Následně 
představila oblasti podpory v jednotlivých prioritních osách a podrobně představila harmonogram 
přípravy programu. Prof. Pospíšil  doplnil, že ze strany RVŠ nepřišly k přípravě programu OP JAK žádné 
připomínky.  

4. Ekonomické informace 

JUDr. Valová formou prezentace informovala o návrhu státního rozpočtu VŠ na rok 2020, 
o navrhované úpravě Pravidel přidělování příspěvků a dotací VVŠ, o upřesnění metodiky výpočtu 
prostředků specifického výzkumu pro rok 2020, o novele zákona o DPH a o Metodice rozlišování HČ 
a NHČ. V návrhu státního rozpočtu 2020 je na vysoké školy vyčísleno 27 411 676 980 Kč. Dále 
informovala o návrhu střednědobého výhledu, poté předložila výchozí návrh struktury rozpočtu VŠ na 
rok 2020 – část poskytovanou na činnost, dále strukturu návrhu státního rozpočtu na VaVaI na rok 2020-

2022. Poté podrobně prošla jednotlivé body úpravy pravidel pro přidělování příspěvků VVŠ pro rok 2020, 
a sdělila informace o financování specifického výzkumu v roce 2020 K novele zákona o DPH sdělila, že 
byla ustavena pracovní skupina, jejímž cílem je najít společný přístup VŠ k aplikaci DPH. Skupina řeší 
pouze otázku správného fungování systému DPH, nikoliv možné dopady na financování. Zdůraznila, že je 
třeba řešit i finanční dopad do vysokého školství. Je nutné detailně probrat a zhodnotit všechny činnosti 
VVŠ. Dosud nebyla uzavřena otázka dodanění uplatněných odpočtů za 10 let u investic a 5 let 
u technologií. U Metodiky RVVI pro rozlišování hospodářské a nehospodářské činnosti vysvětlila důvody, 
které vedou vysoké školy k odmítnutí stávajícího obsahu materiálu. 

Ing. Mazouch formou prezentace informoval o vývoji počtu narozených v ČR a počtu maturantů 
vztažených k jejich roku narození a o výhledu vývoje velikosti kohorty uchazečů v období plnění 
Strategického záměru 2021+. 

Následovala rozsáhlá diskuse, po které bylo přijato usnesení. 

Usnesení: 

 Sněm Rady VŠ potvrzuje usnesení Předsednictva Rady VŠ k návrhu státního rozpočtu vysokého 
školství na rok 2020 a v návaznosti na průběh schvalování Státního rozpočtu 2020 apeluje na 

Poslaneckou sněmovnu Parlamentu ČR, aby zohlednila skutečnost, že vysoké školy by uvítaly stejný 
postup při navyšování mzdových prostředků jako v regionálním školství či státní sféře. Žádá proto 
o navýšení rozpočtu vysokých škol o 225 mil. Kč, což by přibližně odpovídalo očekávanému nárůstu 
mezd ve státní sféře o 1500 Kč na osobu.  

 Sněm Rady VŠ bere na vědomí dosavadní vývoj jednání zástupců vysokých škol s MF o dopadu 

novely zákona o DPH na vysoké školy a žádá jak MF, tak MŠMT o komplexní řešení problematiky 
včetně očekávaného finančního dopadu na činnost VVŠ. 

 Sněm Rady VŠ nesouhlasí s dosavadním průběhem přípravy Metodiky identifikování HČ a NHČ, 
který nezohledňuje specifika a rozmanitost činností VVŠ. Upozorňuje na možný velmi negativní 
dopad dosavadního obsahu Metodiky jak do financování, tak i samotné činnosti VVŠ. 

 Sněm Rady VŠ v souvislosti s připravovaným strategickým záměrem MŠMT na období 2021+ žádá 
MŠMT o zahrnutí jasného stanoviska MŠMT k dopadům demografického vývoje v dalším období 
(růst počtu zájemců o VŠ studia) včetně souvisejícího adekvátního financování. Rada VŠ dále 
pověřuje Komisi pro strategie a rozvoj koordinací projednání strategického záměru MŠMT 
komisemi RVŠ a členy RVŠ po jeho zaslání reprezentacím VŠ k připomínkování. 

5. Legislativní informace  

JUDr. Hodulík informoval o proběhlém jednání pracovních komisí legislativní a pro strategii a rozvoj 
VŠ, které se konalo dne 15. 11. 2019 a projednalo návrh novely zákona o VŠ. Poděkoval všem, kteří se 
účastnili několikahodinového jednání pracovních komisí a všem, kteří vydrželi do projednávání tohoto 
bodu. Prezentoval připomínky, které byly formulovány na zasedání komisí, a jsou zveřejněny v členské 
sekci webu Rady VŠ. Hlasování o připomínkách proběhlo an block. 
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Usnesení: 

Sněm schvaluje připomínky komisí legislativní a pro strategii a rozvoj VŠ k textu návrhu novely 
zákona o VŠ předložené MŠMT. Připomínky budou odeslány k vypořádání na MŠMT. 

 Sněm Rady VŠ ukládá předsedovi Rady VŠ projednat s MŠMT rozšíření počtu zástupců Rady VŠ 
pro jednání k novele o dvě místa tak, aby se mohli kromě předsedy RVŠ a předsedy SK RVŠ účastnit 
jednání i předsedové odborných komisí RVŠ. 

6. Hodnocení vědy 

Prof. Pospíšil se ve svém vystoupení věnoval aktuální situaci ohledně hodnocení VaV za období 2016 
a 2017, kriticky zhodnotil výstupy RVVI v rámci modulů M1 a M2 Metodiky 17+. Dále proběhla diskuse, 
při níž byla vyslovena nespokojenost akademické obce k výstupům RVVI při hodnocení výsledků VŠ 
v rámci Metodiky 17+. Následně bylo přijato usnesení. 

Usnesení: 

Sněm Rady VŠ je silně znepokojen stávajícím způsobem provádění hodnocení v Modulu 1 a Modulu 
2 a žádá o respektování původního významu hodnocení – komplexní hodnocení excelence včetně 
hodnocení vybraných výsledků (Modul 1) provádět tak, aby jej bylo možné využít pro financování 
vysokých škol z úrovně MŠMT, a poskytnout relevantní odraz výkonnosti na základě skutečných 
autorských podílů VO k hodnoceným výstupům (Modul 2).  

Sněm Rady VŠ dále žádá RVVI o zveřejnění podrobných primárních bibliometrických dat, na základě 
kterých hodnocení proběhlo, tak, aby bylo možné provést analýzu procesu hodnocení v Modulech 1 a 2 
a proběhlé hodnocení verifikovat. SRVŠ též žádá RVVI o včasné zveřejnění výsledků hodnocení 
i podrobných podkladových dat ve struktuře, která by umožňovala tato data využít i při sestavování 
rozpočtu uvnitř vysokých škol. 

7. Informace o činnosti Fóra předsedů akademických senátů 

Prof. Skládanka informoval formou prezentace o činnosti Fóra předsedů akademických senátů.  

Usnesení: 

Sněm Rady VŠ bere na vědomí Informace o činnosti Fóra předsedů akademických senátů. 

 

 

Prof. Skládanka poděkoval za aktivní účast a popřál klidné prožití blížícího se adventního času. 

 

prof. Ing. Milan Pospíšil, předseda Rady VŠ, milan.pospisil@vscht.cz 

 


